
فرهنگی:  سرویس  عصرآزادی/ 
کم�ال تبری�زی دبی�ر نخس�تین 
جش�نواره ملی فیلم اقوام ایرانی 
در آیی�ن رونمایی از پوس�تر این 
روی�داد که توس�ط ناصر فرش�اد 
گف�ت:  اس�ت،  ش�ده  طراح�ی 
ضرورت برگزاری جش�نواره فیلم 
اقوام ایرانی سال هاس�ت احساس 
می ش�د و حالا هرک�ه بخواهد در 
ای�ن روی�داد به م�ا کم�ک کند، 
استقبال می کنیم و این به معنای 

عادی سازی نیست.
عصرآزادی – علیرضا نیاکان؛ مراسم 
رونمایی از پوس��تر نخستین جشنواره 
ملی فیلم اقوام ایرانی و نشست خبری 
کمال تبریزی دبی��ر و مهدی حیدری 
رییس این رویداد، ظهر روز سه شنبه ۲۷ 
تیرماه در سالن سیف الله داد خانه سینما 

با اجرای میثم کریمی برگزار شد.
در ادامه نیلوفر علیپور کامران بازیگر 
تئاتر به همراه اصغ��ر جنابی خواننده 
اپ��را اجرای پرفورمنس��ی را تقدیم به 

حاضران کردند.
کمال تبری��زی دبیر این رویداد نیز 
در ابتدای این برنامه با ذکر خاطره ای 
طنزآمی��ز از ابوالفض��ل جلیلی گفت: 
یک روز یک ایرانی تبریزی، بالای یک 
بلندی ایستاده بود. بعد آقایی به اسم 
ابوالفض��ل جلیل��ی او را در آن بلندی 
دید و به خاطر س��ابقه دوستی دستی 
پش��ت او زد و گفت چطوری کمال؟ 
آن��گاه آن مرد ایرانی تبریزی س��قوط 
کرد و به پایین افتاد سپس خبرنگاران 
دور او جمع ش��دند و گفتند چه شده 

است!؟
* چ�را دبی�ری این روی�داد را 

پذیرفتم؟
تبری��زی در ادام��ه با بی��ان دلایل 
پذیرش دبیری این رویداد مطرح کرد: 
دلیل اینک��ه پذیرفتم دبیر هنری این 
جش��نواره باش��م دو چیز است؛ یکی 
ش��هر تبریز که خ��ودم را  مدیون آن 
می دان��م در حال��ی که خیل��ی کم به 
آن پرداخت��ه ام و امی��دوارم قب��ل از 
بازنشس��تگی ی��ک کار س��ینمایی یا 
س��ریال در شهر تبریز بس��ازم. دلیل 
دوم ای��ن اس��ت ک��ه در کش��ور م��ا 
جش��نواره های فیل��م زی��ادی برگزار 
می شود اما این جشنواره که قرار است 
به ابتکار آق��ای حیدری و همکارانش 
در تبریز برگزار شود فیلم هایی را برای 
اولین بار نمایش خواهد داد که مربوط 
به زبان و آداب و رس��وم اقوام مختلف 

می شود.
این کارگردان س��ینما ادامه داد: به 
نظرم چنین جش��نواره ای باید سال ها 
پیش برگزار می ش��د ت��ا این همدلی 
اقوام ایجاد شود و اتحاد و یکپارچگی 
بی��ن قومیت ه��ای زیب��ای م��ا با آن 
فرهن��گ گس��ترده صورت گی��رد. به 
همین دلیل فکر کردم این جش��نواره 
می توان��د تاثیرگذار باش��د و به لحاظ 
مفهومی کمک کند به اتفاقاتی که در 
ش��رایط اخیر با آن رو به رو هستیم و 
روی یکپارچگی و  اتحاد تاکید داشته 
باش��د. با ش��ناختی که از دوس��تانم 
در تبری��ز دارم، به نظ��رم این رویداد 

می تواند قدم معتبری باشد.
وی افزود: تبریزی ها همیشه کارهای 
مان��دگاری انجام می دهن��د و امیدوارم 

ای��ن جش��نواره هم س��ال ها عمر کند. 
امیدوارم ش��رایطی پیش بیاید که این 
جشنواره کاملا مستقل و مردمی برگزار 
شود. البته نمی شود پشتیبانی نهادها را 
نداشت، از ارش��اد می خواهیم که برای 
صدور پروانه نمایش فیلم ها کمک کند 
و ارشاد استان هم به ما کمک کند، دلم 
می خواهد شرایطی فراهم شود که این 
جش��نواره هویت مردمی خ��ود را برای 

همیشه حفظ کند.
* چه ش�د که کم�ال تبریزی را 

انتخاب کردیم؟
س��پس مه��دی حی��دری ریی��س 
جش��نواره، فیلمساز و مدرس دانشگاه 
روی صحنه آمد و گفت: آقای جلیلی 
دیشب با من تماس گرفتند و متوجه 
شدم تهران نیس��تند، در اینجا یادی 
از ای��ن بزرگ��وار می کن��م. دوس��تی 
آق��ای جلیلی و من به ۲۰ س��ال قبل 
بازمی گردد. چن��د ماه قبل به او زنگ 
زدم و با او درباره این جشنواره صحبت 
کردم. او سال ها درباره اقوام کار کرده 

و بر این حوزه اشراف دارد.
وی در بخش دیگری از صحبت های 
خ��ود عنوان ک��رد: ما درب��اره دبیری 
این جش��نواره دغدغه این را داشتیم 
هنرمن��دی را انتخاب کنیم که هم ما 
را حمایت کن��د، هم به ما کمک کند 
و ه��م به این جش��نواره نش��ان ویژه 
بده��د. برای این امر افراد زیادی به ما 
پیشنهاد ش��د ولی در نهایت به آقای 
تبریزی رسیدیم که نام تبریز را با نام 
خود با مسمی کرده است. خوشحالم 
که ایش��ان دبیری را پذیرفتند و ما را 
تنه��ا نمی گذارند. ما قدردان ایش��ان 
هس��تیم و تبریز و کشور به او افتخار 

می کند.
حیدری گفت: حدود یک سال و نیم 
پیش ما درباره اقوام پژوهش کردیم و 
حتی من مقاله ای درباره اقوام نوشتم 
البته خدا را ش��کر جش��نواره هایی با 
موضوع اقوام در حوزه موسیقی و تئاتر 
داری��م اما جای فیلم خال��ی بود. من 
چند سال در سیس��تان و بلوچستان 
کار و با بلوچ های عزیز زندگی کردم. از 
همین رهگذر فکر کردیم چه بهتر که 
جش��نواره ای برای این موضوع برگزار 
کنیم و در این راه به کمک همه شما 

نیاز داریم.
از  برومن�د  مرضی�ه  انتق�اد   *

قدرناشناسی مسئولان
در ادام��ه مرضیه برومند مدیرعامل 
خانه سینما پشت تریبون قرار گرفت 
و توضی��ح داد: این جش��نواره خیلی 

جذاب و هیجان انگیز اس��ت، از صمیم 
قلب می گویم دلم برایش رفته اس��ت 
چون کمتر کشوری در دنیا وجود دارد 
که اینقدر تنوع اقوام، آداب و رسوم و 

طبیعت داشته باشد.
دیگ��ر خودمان ک��ه می دانیم هیچ 
مملکتی در جهان نیست که به فاصله 
کوتاهی در گوشه ای از آن هم بتوانی 
ش��نا کنی و ه��م در گوش��ه ای دیگر 
اس��کی بازی کنی! پ��س باید قدر آن 
را بدانی��م ام��ا آنچه که م��ن را آزرده 
می کند این اس��ت که مس��ئولان و ما 
قدر داشته ها و ثروت ملی خودمان را 
نمی دانیم و بای��د تلاش کرده و آن را 
حفظ کنیم. باید به رنگ ها، موسیقی، 
رقص و صنایع دستی اقوام توجه شود 
و خوش��حالم که توجه فیلمسازان به 
این موضوع جلب شده است. امیدوارم 

جشنواره موفقی داشته باشیم.
* فره�اد قائمی�ان: همه ما یک 

ملت هستیم
سپس فرهاد قائمیان بازیگر سینما 
و تلویزی��ون روی صحنه آمد و مطرح 
کرد: آق��ای تبری��زی مثل همیش��ه 
بزرگ منشانه در عرصه هنر و فرهنگ 
ای��ن س��رزمین فعالی��ت می کنند، او 
سریالی به نام »ش��هریار« ساخت که 
ریشه در ادب و فرهنگ این سرزمین 
داش��ت، در آن سریال من این افتخار 
را داشتم که نقش پدر شهریار را بازی 
کن��م. وی خطاب به کم��ال تبریزی 
عنوان کرد: حالا که ش��ما و دوستان 
دیگ��ر این اق��دام را بنیان گذاش��تید 
ب��رای ایران ی��ک غنیم��ت و افتخار 
اس��ت که هنوز این تعهد و عرق ملی 
از بین نرفته، خوش��حالم که اینجا در 
خدمت شما هستم. به نظرم بزرگترین 
نتیجه ای ک��ه این جش��نواره خواهد 
داش��ت این است که ما خواهیم گفت 
یک ملت هس��تیم و هم��ه اقوام کنار 
هم هستند. در شرایطی که فشارهای 
زی��ادی برای تجزیه ای��ن قومیت ها و 
این خاک است از آقای تبریزی تشکر 
می کنم که چنین جش��نواره ای را راه 
انداخت، آقای تبریزی ش��ما فرمانده 
ما هس��تید و من سرباز شما. هر کجا 

حس کردید من می توانم یک سپر به 
دس��ت بگیرم در خدمت شما هستم. 
قائمی��ان اظه��ار ک��رد: هم��ه ما یک 
ملت هس��تیم و این ملت با هیچ باد و 
طوفانی از بین نمی رود. نسلی که الان 
فیلم می سازد، هم این موضوعات را به 

خوبی می داند.
شعردوست: همیشه اقوام یکی از 

دغدغه های جدی من بوده است
س��پس علی اصغر شعردوست ادیب 
و پژوهش��گر مطرح ک��رد: حضور در 
خانه س��ینما و در جم��ع هنرمندان 
به مناس��بتی چنین خجس��ته باعث 
افتخار اس��ت. دورادور در جریان این 
مناس��بت خجس��ته از طری��ق مدیر 
کل ارش��اد تبریز ب��ودم. در طی بیش 
از چهل س��الی که در عرصه فرهنگ 
کار کرده ام تا ام��روز در هر جایی که 
بودم همیشه اقوام یکی از دغدغه های 
جدی من بوده است. به آقای حیدری 
و موسس��ه فصل هنر تبریک می گویم 
که این مناسبت مهم، جدی و در عین 

حال ظریف را برعهده گرفتند.
وی در بخ��ش دیگر از صحبت های 
خود اظهار ک��رد: ما در بحث اقوام در 
حوزه نمایندگ��ی مجلس آیین نامه ای 
برای فرهن��گ اقوام تصوی��ب کردیم 
و رییس جمه��ور وقت نس��بت به این 
موض��وع واکن��ش نش��ان داد البت��ه 
تنه��ا محص��ول آن ط��رح راه اندازی 

ش��بکه های اس��تانی بود. شعردوست 
گف��ت: فصل مش��ترک اق��وام ایرانی، 
ای��ران، ایران خواه��ی، تمامیت ارضی 
و جان بازی در این راه اس��ت به ویژه 
قوم هایی که در مرزها زندگی می کنند. 
در ادامه کمال تبریزی، مهدی حیدری، 
فرید حیدری مدیرعامل موسسه فضل 
هنر، شعردوست، فرهاد قائمیان، دکتر 
ع��ادل خانی مدی��رکل امور آس��یا و 
اقیانوسیه سازمان فرهنگ و ارتباطات 
اسلامی روی صحنه آمدند و از پوستر 

این رویداد رونمایی کردند.
اولی�ن  ح�د  در  انتظاره�ا   *

جشنواره باشد
در بخش بعدی نشس��ت پرسش و 
پاس��خ با حضور دبیر جشنواره برگزار 
ش��د که کمال تبریزی در ابتدای این 
بخش بیان کرد: من فکر می کنم باید 
انتظارها در حد اولین دوره جش��نواره 
باش��د. بای��د ب                    بینی��م 
ب��رای دوره ه��ای بعدی آیا می ش��ود 
س��رمایه گذار و نهادها را به این حوزه 
وارد کرد ی��ا نه ت��ا در دوره های آتی 
بتوانیم فیلم هایی با زبان و گویش های 
اق��وام مختل��ف داش��ته باش��یم. فکر 
می کنم در این سال ها بیشتر در حوزه 
زبان آذری و ترکی فیلم هایی داشته ایم 
چون فکر می کنم شاخصه های مهمی 
برای فیلمی که خود را به یک قومیت 
خاص منتس��ب کند، وجود دارد. مثلا 
گاه��ی فیلم ها اینطور بوده اس��ت که 
لوکیش��ن در جنوب ب��وده اما افراد به 

زبان فارسی صحبت کرده اند.
ای��ن کارگ��ردان ادام��ه داد: البت��ه 
دوستان به ما این امیدواری را داده اند 
و گفته ان��د که فیلمس��ازان گمنام در 
نقاط مختل��ف آثاری س��اخته اند که 
در حیطه زبان محلی خود بوده  است 
اما امکان بروز نداش��ته  اند و می توانند 
در این جش��نواره باشند. ضمن اینکه 
باید ببینیم از فراخوان چقدر استقبال 
می ش��ود. در ادامه بای��د با یک هیات 
انتخ��اب خوب آث��ار را گزینش کنیم 
تا فیلم ها از ممیزی ها صحیح و س��الم 
بیرون دربیای��د و بتوانند حتی جنبه 
نقد داش��ته باش��ند. با پیشینه ای که 

از دوس��تان دارم و پیشینه شهر تبریز 
می توانم بگویم معمولا اتفاقات خوب 
در پروژه ه��ای تبریز رخ داده اس��ت. 
امی��دوارم ای��ن جش��نواره هم همین 
ویژگی را داشته باش��د. اگر دوره اول 
درخش��ان برگزار شود فکر می کنم در 
دوره های بعدی کیفیت جشنواره بهتر 

هم خواهد شد.
حتما گویش و رسوم محلی برای ما 

مهم است.
* فراخوان منتشر می شود

حیدری ه��م بیان کرد: ما در اولین 
دوره حتما ایرادهایی خواهیم داش��ت 
ول��ی می خواهیم ی��ک کار تر و تمیز 

داشته باشیم که در شأن اقوام باشد.
فراخوان امروز در سایت منتشر شد، 
برای اولین بار گفتیم دوس��تانی که از 
س��ال ۹۶ به بعد در حوزه اقوام آثاری 
س��اخته اند فیلم های خود را ارس��ال 
کنند. در جشنواره ما اینچنین نیست 
که فق��ط فیلم هایی با لوکیش��ن های 
اس��تان ها را بپذیریم و باید سنخیتی 

با اقوام داشته باشند.
تبری��زی مطرح ک��رد: ان��گار تنها 
جایی ک��ه نباید عادی س��ازی کند و 
نبای��د کارش را ادام��ه بده��د عرصه 
هنر و سینماس��ت. در حالی که تمام 
صنف های جامعه این روزها س��ر کار 
خود هس��تند. اما بالاخ��ره هنرمندان 
هم بای��د کار خ��ود را کنند. ضرورت 
جش��نواره اقوام از خیل��ی وقت پیش 
ح��س ش��ده ب��ود و الان هرکه دلش 
بخواهد بیاید به ما کمک کند استقبال 
می کنیم و این به معنای عادی سازی 
نیست. این اشتباه است که فکر کنیم 
اگر دست از کار بکشیم معنی اش این 
اس��ت که عادی سازی نکرده ایم. اتفاقا 
به نظرم بهتر است با موضوع برخورد و 
موضع و نگاه خودمان را مطرح کنیم. 
صرفا س��کوت و انجام کار سیاسی از 
من برنمی آید. حی��دری هم در پایان 
گفت: فیلم هایی که به جش��نواره راه 
پیدا کنند و داوری ش��وند، همزمان با 
تبریز در ۱۵ استان هم اکران خواهند 
شد. محمود کلاری، رضا میرکریمی، 
حبی��ب رضایی، بهم��ن و بهرام ارک، 
اردش��یر رستمی، مرتضی آتش زمزم، 
علیرضا بایرام زاده معاون گردش��گری 
می��راث فرهنگ��ی اس��تان آذربایجان 
ش��رقی، فرهاد قائمیان، کریم فرشاد 
مدیر اجرایی، خدابنده مش��اور رییس 
مدیر  قهقرای��ی  رکس��انا  جش��نواره، 
روابط عمومی جش��نواره و… از دیگر 

حاضران در این مراسم بودند.

 جشنواره ای 
 که جایش 
خالی بود

 به فعالیت 
هنرمندان 

عنوان عادی 
سازی اطلاق 

نکنیم

س�رویس  عص�رآزادی/ 
فرهنگی: کانون ملی هنرمندان 
ایران دوش�نبه ۲۶ تیرماه طی 
مراس�می از ب�زرگان هنرهای 
نمایش�ی کشور تقدیر و تشکر 

کرد.
عصرآزادی – علیرضا نیاکان؛ در 
این برنامه ک��ه با حضور جمعی از 
اصحاب رس��انه و هنرمندان و…. 
برگزار ش��د جمش��ید هاشم پور؛ 
علیرضا خمسه؛ اسماعیل محرابی؛ 
منوچه��ر آذری؛ افس��انه ناصری؛ 
آتش تقی پ��ور؛ محمدرضا خاکی؛ 
ج��واد مزدآبادی؛ مه��وش وقاری؛ 
ج��واد انصافی؛ مجید ش��هریاری؛ 
محمدرض��ا حیات��ی، دکتر محمد 
احتش��امی، علیرضا بهرامی پور و 
س��ایر چهره های مطرح ش��رکت 
محمدعل��ی  مهن��دس  داش��تند؛ 
مل��ی  کان��ون  رئی��س  آقابیگ��ی 
هنرمن��دان ایران؛ طی س��خنانی؛ 
ضمن تش��کر از حضور چهره های 
مطرح س��ینما و تاتر کشور در این 
مراسم گفت: مدتی است که حال 
دل اهال��ی هنر خوب نیس��ت اما 
نباید اینگونه باش��د؛ جمع ش��دن 
ما در این مراسم پیام های مهمی 
دارد؛ اول اینک��ه؛ خودم��ان بای��د 
ح��ال دلم��ان را خ��وب کنیم؛ به 
خارج از فض��ای هنرمندان؛ نباید 
امیدی داش��ت. دومی��ن پیام این 

اس��ت؛ ما به کلیت دولت این پیام 
را م��ی دهیم ک��ه اینهمه هنرمند 
ط��راز اول کش��ور یک ج��ا جمع 
نیافتاده وهیچ  اتفاقی  شدند؛ هیچ 
اصولی خدشه دار نشده است هیچ 
توهین��ی در میان نبود؛ پس وقتی 
در مراس��م دولتی موضوعی پیش 
می آید؛ از طرف هنرمندان نیست؛ 
دول��ت بخص��وص وزارت ارش��اد؛ 
 رفت��ار با هنرمند را متاس��فانه بلد 

نیست.
وی اف��زود: هنرمن��دان کش��ور 
در ش��رایط بس��یار ب��دی به س��ر 
م��ی برند ول��ی همیش��ه در کنار 
مردم و حاکمی��ت بوده و خواهند 

ماند؛ اگر جایی مش��کلی هس��ت 
و  پایی��ن  س��طح  مدیری��ت  ب��ه 
 کارنابلدی دولت و وزارت ارشاد بر 

می گردد.

رئیس کان��ون مل��ی هنرمندان 
ایران ادامه داد: کانون جایگاه خود 
را می داند؛ کنار هنرمندان؛ است 
و در هر شرایطی از آنها به اشکال 

ممک��ن دف��اع خواهد نم��ود؛ این 
رسالت ماس��ت و این اصل خدشه 

ناپذیر است.
آقابیگی در آخر بر ادامه این نوع 

برنامه ه��ا تاکید ک��ردو؛ گفت: از 
تک تک هنرمندان تقدیر خواهیم 
کرد و کنارش��ان م��ی مانیم و هر 
کمکی که از دستمان برآید؛ دریغ 
نخواهد شد؛ بهتر است آنانکه نمی 
دانند؛ متوجه شوند؛ زبان گفتگو و 
ارتباط با هنرمند؛ زبان زور نیست؛ 
زبان منطق؛ درستی؛ مردمداری و 

عشق است.
در این مراسم برخی چهره های 
مشهور س��ینمایی و تلویزیونی به 
ارائه برنامه ها و سخنرانی پرداخته 
و از کان��ون مل��ی هنرمندان ایران 
تقدیر کرده و خواس��تار تداوم این 

دست برنامه ها شدند.
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در نشست روسای سازمان های سینمایی و تامین اجتماعی 
مطرح شد؛

لزوم رسیدگی به شرایط بیمه ای و رفاهی 
سینماگران

 اعلام آمادگی سازمان تامین اجتماعی

عصرآزادی/ سرویس فرهنگی: نشست مشترک روسای دو سازمان 
س�ینمایی و تامی�ن اجتماعی به منظور بهره مندی، پوش�ش، بهبود و 

تکمیل شرایط بیمه ای سینماگران برگزار شد.
عص��رآزادی آنلای��ن – علیرضا نیاکان؛ این نشس��ت با حض��ور مرضیه برومند 
مدیرعامل خانه س��ینما، اصغر فارس��ی، منوچهر محمدی، فرهاد قائمیان، یزدان 
عش��یری، مهدی کوهیان، عل��ی لقمانی، نجف زاده و جمعی از مدیران س��ازمان 
تامین اجتماعی برگزار ش��د. محمد خزاعی معاون وزیر فرهنگ و ارشاد اسلامی و 
رئیس سازمان سینمایی در این جلسه گفت: یکی از دغدغه های اصلی هنرمندان 
موضوع بیمه اس��ت. به دلیل فقدان س��از و کار مشخص در این حوزه و عدم پیش 
بینی ش��رایط لازم برای دوران بازنشس��تگی به منظور حمایت از س��ینماگران به 
ویژه در س��نین بالاتر، نیاز به برنامه بیمه  جامع در این زمینه ضروری اس��ت. وی 
با اش��اره به اینکه یکی از دغدغه های ش��خص دکتر اسماعیلی وزیر محترم ارشاد 
اصلاح و ارتقای وضعیت بیمه و رفاه هنرمندان و سینماگران است خاطرنشان کرد: 
تمهیدات خوبی از س��وی وزارت فرهنگ و ارش��اد اسلامی و صندوق اعتباری هنر 
در این زمینه صورت گرفته اس��ت ولی در عین حال، مجموعه بسته های خدماتی 
تعریف شده از سوی سازمان تامین اجتماعی کافی نیست و امیدواریم با همکاری 
س��ازمان تامین اجتماعی و سایر دس��تگاه ها، تمهیدات مشخصی برای هنرمندان 
پیشکسوت ایجاد شود. برخی هنرمندان به دلیل وجود مشکلات با سنوات پایینی 
بازنشسته شده اند که وضعیت مناسبی ندارند. خزاعی اضافه کرد: پیشنهاد ما این 
اس��ت که کمیته مشترکی بین سازمان سینمایی و سازمان تأمین  اجتماعی برای 
بیمه هنرمندان و س��ینماگران ش��کل گیرد تا مسائل مربوط به آن ها را به صورت 
مداوم پیگیری و کارگش��ایی کند. رئیس س��ازمان سینمایی با بیان اینکه خانواده 
س��ینما و هنر ب��ه میزان نقش آفرین��ی و تاثیرات اجتماعی ک��ه در جامعه دارند 
باید از تسهیلات و ش��رایط رفاهی شایسته تری برخوردار شوند و اهتمام سازمان 
س��ینمایی در سالجاری با تمرکز بر ایجاد اشتغال، توس��عه پایدار، بهبود وضعیت 
معیش��تی، رفاهی و بیمه ای سینماگران است. وی گفت: همچنانکه جامعه هنری 
و س��ینمایی کشور نس��بت به ایران عزیز، منافع ملی و فرهنگ و هنر و تاریخ این 
س��رزمین رس��الت سنگینی بر ش��انه دارند، که باید به درس��تی نقش خود را ایفا 
کنند همه ما نیز، باید برای رفع مش��کلات این قشر، مسئولیت داریم و امیدواریم 
با مساعدت س��ازمان تأمین اجتماعی مشکلات جامعه سینمایی رفع شود. خزاعی 
گفت: باید حس��اب اکثریت خانواده س��ینما را از اقلیتی که دچار مش��کل هستند 
جدا کرد و نباید خطای اقلیت را به پای خانواده س��ینما نوشت. میرهاشم موسوی 
مدیرعامل س��ازمان تأمین اجتماعی گفت: وزیر محترم فرهنگ و ارش��اد اسلامی 
دغدغ��ه هنرمندان را دارند و چندین بار تأکی��د کرده اند که برای بیمه هنرمندان 
اقدامی اصولی صورت گیرد. سازمان تأمین اجتماعی برای تحت پوشش قرار دادن 
هنرمندان عزیز و فعالان تمامی حوزه های فرهنگی و هنری از جمله س��ینماگران 
آمادگ��ی دارد و پی��ش از این توافق ها و اقدامات خوبی در این زمینه انجام ش��ده 
اس��ت که لازم است با جدیت بیش��تری پیگیری و تکمیل شود. وی با بیان اینکه 
بای��د منابع بیمه ای موردنیاز برای ارائه خدمات به هنرمندان تأمین ش��ود، افزود: 
اقش��ار مختلف در زمان بروز مش��کلات به تأمین اجتماعی مراجعه می کنند و در 
ش��رایط عادی زندگی توجه کافی به موضوع بیمه ندارند. انتظار ما این اس��ت که 
جامعه هنری کشور برای ترویج فرهنگ بیمه و آینده نگری، پیشگام بوده و الگوی 
س��ایر اقشار باش��ند. ما باید مزایای خدمات بیمه ای را برای مردم توضیح دهیم و 
ح��ق مردم در اس��تفاده از این مزایا را برای همه جامع��ه تبیین کنیم. مدیرعامل 
سازمان تأمین اجتماعی گفت: باید شرایطی فراهم کنیم که هنرمندان نیز همچون 
همه اقشار جامعه از خدمات جامع و کامل تأمین اجتماعی استفاده کنند. معاونت 
بیمه ای س��ازمان نیز نهایت همکاری را برای بیمه هنرمندان داش��ته باشد و برای 
قرارداد ه��ای هنری از همه ظرفیت های قانونی برای کمک به هنرمندان اس��تفاده 
کنن��د. بنابراین در حوزه بیمه ای س��ازمان تأمین اجتماع��ی قرارداد های هنری با 
رویکردی بررس��ی شود که هنرمندان و تهیه کنندگان برنامه های هنری با رضایت 
خاطر با س��ازمان تأمین اجتماعی تعامل داش��ته باشند. مرضیه برومند، مدیرعامل 
خانه سینما نیز در این جلسه گفت: ما باید بتوانیم با تأمین اجتماعی در چارچوب 
مشخصی به نتیجه برسیم و بیمه هنرمندان را ادامه دهیم. از تأمین اجتماعی انتظار 
داریم که از هنرمندان حوزه س��ینما حمایت کنند و امیدواریم با تشکیل کارگروه 
به مس��ائل این صنف توجه ویژه ای ص��ورت گیرد. محمد محمدی، معاون بیمه ای 
سازمان تأمین اجتماعی نیز در این جلسه گفت: ۴۵ هزار نفر را تحت پوشش بیمه 
هنرمندان داریم و جا دارد که بررس��ی شود و هنرمندانی که تمام وقت کار هنری 
می کنند را تحت پوش��ش ق��رار دهیم و منابع محدود اختص��اص یافته برای بیمه 
هنرمن��دان بهتر از این هزینه ش��ود. اولین تفاهم نامه را ب��رای بیمه هنرمندان در 
سال ۸۰ امضا کردیم که بخشی از حق بیمه را وزارت ارشاد بدهد و از آن زمان در 
جلسات کارشناسی من همیش��ه این سؤال را داشتم که چرا هنرمندان با حداقل 
حقوق بیمه ش��ده اند و در زمان بازنشستگی نیز حداقل حقوق را دریافت می کنند 
درحالی که بسیاری از این عزیزان حقوق بالاتری در زمان اشتغال دریافت می کنند 
و حق آن ها است که بتوانند در قالب یک تفاهم با پرداخت حق بیمه متناسب، در 

زمان بازنشستگی نیز حقوق مناسب تری دریافت کنند.
محم��دی با تأکید بر آمادگی س��ازمان تأمین اجتماعی برای تش��کیل کارگروه 
مش��ترک و هم��کاری در زمین��ه بیمه هنرمن��دان گفت: برخ��ی از آئین نامه ها و 
روند ه��ای اجرایی فعلی در زمینه بیمه هنرمندان نیاز ب��ه اصلاح و بازنگری دارد 
و ما در چارچوب مقررات آماده همکاری کامل با س��ازمان سینمایی کشور و خانه 
سینما – از مجموعه های تحت حمایت این سازمان سینمایی- هستیم تا پوشش 

بیمه ای هنرمندان و قرارداد های پیمان این حوزه به نحو مطلوب تری انجام شود.
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فرصتی برای اتحاد و بازنمایی اقوام ایرانی در سینما
دکتر شعردوست: همیشه اقوام یکی از دغدغه های جدی من بوده است

در نشست رسانه ای نخستین جشنواره ملی فیلم اقوام ایرانی مطرح شد؛

کانون ملی هنرمندان ایران برگزار کرد
تقدیر و تشکر از تعدادی چهره های ماندگار هنرهای نمایشی


